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Närvarande ledamöter Ann Åström (S) 

Anna Lundström (S), §§ 137 - 150 

Annica Bray (S) 

Annamaria Hedlund (S) 

Bertil Almgren (S) 

Carina Barrljung (S) 

Daniel Enwall (S) 

Daniel Ådin (S) 

Felicia Lundmark (S) 

Gunilla Andersson (S) 

Gunilla Lundström (S) 

Iosif Karambotis (S), §§ 137 – 150 

Jasmine Ravaghi (S) 

Jonna Lundgren (S) 

Kamel Mnad (S) 

Kenneth Fahlesson (S) 

Lars Lundmark (S) 

Lorents Burman (S) 

Magnus Nilsson (S) 

Malin Berglund (S), §§ 137 - 147 

Maria Granskär (S) 

Maria Marklund (S) 

Mats Ekman (S) 

Peter Stensmar (S) 

Pierre Lidström (S) 

Sara Keisu-Lundh (S), §§ 137 – 150 

Tomas Teglund (S) 

Valter Stenberg (S) 

Andreas Löwenhöök (M), §§ 137 – 151 

Anette Lindgren (M), §§ 140 – 164 

Henry Andersson (M) 

Johan Söderberg (M), §§ 145 - 164 

Kaisa Edström (M), §§ 137 – 147 

Micaela Löwenhöök (M) §§ 153 – 164 

Ramona Dolan (M) 

Stefan Anundi (M) 

Anna From-Lindqvist (C) 

Carina Sundbom (C) 

Håkan Andersson (C) 

Katarina Larson (C) 

Kjell Bergmark (C) 

Maria Bernsson (C) 

Agneta Hansson (V) 

Jeanette Velander (V) 

Joakim Wallström (V) 

Lova Torstensson (V) 

Weidan Gong (V) 

Linds Strandberg (SD) 

Magnus Bergmark (SD) 

Markku Abrahamsson (SD); §§ 137 – 154 

Markus Sehlstedt (SD) 

Roland Östlund (SD) 

Christina Soldan (L) 

Kerstin Olofsson (L) 

Roland Löfmark (L) 

Stina Engström (L) 

Lena Forsman (KD) 

Hans Brettschneider (MP) 
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Linnea Öhman (KD) 

Tjänstgörande 

ersättare 

Simon Rilfors (S) för Evelina Fahlesson (S) 

Elsy Larsson (S) för Fredrik Stenberg (S) 

Anita Wallström (S) för Iosif Karambotis (S), §§ 

151 – 164 

Harriet Classon(S) för Sara Keisu-Lundh (S), §§ 

151 – 164 

Daniel Sjögren (S) för Anna Lundström (S), §§ 

151 – 164 

Fredrik Lundberg (S) för Malin Berglund (S), §§ 

148 - 164 

Annette Lundqvist (M) för Micaela Löwenhöök (M), 

§§ 137 – 152 

Annette Lundqvist (M) för Andreas Löwenhöök 

(M), §§ 153 – 144 

Kjell Lindström (M) för Johan Söderberg (M), §§ 

137 – 144 

Kjell Lindström (M) för Kaisa Edström (M), §§ 148 

– 164 

Gunnar Fransson (M) för Sara-Mari Eriksson (M) 

Eva Enqvist (C) för Pär Brubäcken (C) 

Thomas Hashemi (V) för Marie Bergslycka (V) 

Olav Erikson (KD) för Petter Ershag (KD) 
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§ 137 Dnr KS 2022-000334 006 

Tillägg till dagordningen vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2022-05-
03 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendena "Avsägelse från Simon Rilfors (S) av uppdraget som ersättare i 

personalnämnden och eventuellt fyllnadsval" samt "Avsägelse från Simon 

Rilfors (S) av uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige och 

eventuellt fyllnadsval" läggs till dagordningen. 

Sammanfattning 

Ordföranden meddelar att det vid dagens sammanträde finns behov av 

att behandla ärendena "Avsägelse från Simon Rilfors (S) av uppdraget 

som ersättare i personalnämnden och eventuellt fyllnadsval" samt 

"Avsägelse från Simon Rilfors (S) av uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige och eventuellt fyllnadsval". 
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§ 138 Dnr KS 2022-000249 007 

Revisionsberättelse 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Revisionsberättelsen läggs till handlingarna. 

Inlägg 

Lena Forsman (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Revisionens ordförande Thomas Lundström (L) föredrar 

revisionsberättelsen.  

Revisionen bedömer att styrelse och nämnder i Skellefteå kommun i allt 

väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och ur 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

Revisionen bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att 

styrelsens och nämndernas interna kontroll i allt väsentligt har varit 

tillräcklig, att utfallen i årsredovisningen är förenliga med fullmäktiges 

mål för god ekonomisk hushållning i ett finansiellt perspektiv. Revisionen 

kan dock inte på ett revisionellt vis bedöma om utfallen är förenliga med 

fullmäktiges mål för god ekonomisk hushållning i ett 

verksamhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse för år 2021, med bilagor 
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§ 139 Dnr KS 2022-000159 042 

Skellefteå kommuns årsredovisning 2021, 
inklusive nämndernas resultatöverföring 2021 
(teckenspråkstolkas) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå kommuns årsredovisning 2021 godkänns enligt 

kommunstyrelsens reviderade förslag 2022-04-25. 

2. Maximal avsättning till RUR (Resultatutjämningsfond) med 389 

miljoner kronor godkänns. 

3. Förslag till resultatöverföring drift och investering 2021, samt 

interna enheters egna kapital godkänns. 

Reservation 

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), 

Maria Bernsson (C), Katarina Larsson (C), Christina Soldan (L), Stina 

Engström (L) samt Olav Eriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. 

Henry Andersson (M), Stefan Anundi (M), Ramon Dolan (M), Kjell 

Lindström (M), Kaisa Edström (M), Annette Lundqvist (M), Gunnar 

Fransson (M), Anna From-Lindqvist (C), Kjell Bergmark (C), Eva Enqvist 

(C), Kerstin Olofsson (L), Roland Löfmark (L) samt Lena Forsman (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för Andreas Löwenhööks m fl 

yrkande.  

Inlägg 

Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), 

Hans Brettschneider (MP), Håkan Andersson (C), Maria Bernsson (C), 

Markku Abrahamsson (SD), Magnus Nilsson (S), Olav Eriksson (KD), 

Christina Soldan (L), Felicia Lundmark (S), Sara Keisu-Lundh (S), Mats 

Ekman (S), Stina Engström (L), Kenneth Fahlesson (S), Katarina Larsson 

(C) samt Joakim Wallström (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har sammanställt årsbokslut och 

årsredovisning för Skellefteå kommun gällande räkenskapsåret 2021, 

inklusive förslag till resultatöverföring av nämndernas över- och 

underskott 2021. 

Resultatet för kommunkoncernen uppgick i 2021 års bokslut till 2 293 

miljoner kronor. Skellefteå Stadshus redovisar enskilt ett resultat på 2 

098 miljoner kronor och kommunen redovisar ett resultat på 462 

miljoner kronor. Resultatet i Stadshuskoncernen har dels skapats i 

bolagens kärnverksamheter där Skellefteå Kraft redovisar ett betydligt 

starkare resultat jämfört med 2020. Resultatet i koncernen är också ett 

resultat av stora reavinster från två stora fastighetsförsäljningar. 

Kommunens resultat är betydligt starkare än budget. De huvudsakliga 

förklaringarna till det stora överskottet är ökade arrendeintäkter från de 

fyra vattenkraftverk som kommunen har kvar i sin ägo och som hyrs ut 

till det egna bolaget Skellefteå Kraft AB. Skatteutfallet blev också drygt 

100 miljoner kronor bättre än budget på grund av att nedgången i 

ekonomin inte blev så djup som förväntades vid pandemins utbrott. 
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Kommunen redovisar också intäkter från försäljning av mark och tomter 

på omkring 50 miljoner kronor utöver budget. En annan orsak till 

kommunens överskott är att kostnaden för arbetskraft inte stigit i den 

takt som budgeterats. Det är främst tillgången till månadsavlönade 

vikarier och timanställda som fortsatt att vara en stor utmaning även 

under 2021. 

Nämnderna ska enligt huvudregeln ta med sig eventuell avvikelse från 

årets driftbudget till nästkommande år. Syftet med överföringen är att, 

genom en ökad flexibilitet, stimulera till en effektiv resursanvändning. 

Överföringsbeloppen beslutas alltid av fullmäktige som även kan besluta 

om eventuella avsteg från huvudregeln. 

För investeringsprojekt är huvudregeln att så länge projektet pågår förs 

oförbrukade investeringsanslag över till nästkommande år. 

De investeringsanslag som föreslås överföras till 2021 uppgår till 524 

miljoner kronor. Det mesta av de investeringsmedel som föreslås 

överföras är redan finansierade i kommunens finansieringsplan. Det finns 

dock några projekt som genererat underskott, cirka 88 miljoner kronor 

och dessa föreslås täckas i bokslutet. 

Förutom att de projekt som är färdigställda nollas ut föreslås också att 

nämnden för support och lokaler får använda 35 miljoner kronor av sitt 

driftöverskott till investeringsrelaterat underhåll och campingen får 

använda 3 miljoner kronor av sitt driftöverskott till investeringar. 

Förslaget till nämndernas resultatöverföring, gällande driften i den 

skattefinansierade verksamheten, uppgår till 144 miljoner kronor, vilket 

är ungefär på samma nivå som året innan. Kommunledningskontoret har 

upprättat ett förslag till resultatöverföring som i stort följer de principer 

som användes i 2020 års bokslut där socialnämndens underskott för 

Covid-relaterade kostnader avskrivs samt att för- och 

grundskolenämnden får ta med sig omkring 60 procent av upparbetat 

överskott. Både kulturnämnden och fritidsnämnden behåller den nivå 

man hade upparbetat före pandemins utbrott. 

Samhällsbyggnadsnämndens underskott för vinterväghållningen föreslås 

avskrivas helt på grund av de extremt stora snömängder som uppkom i 

början på 2021. 

Utöver detta är även beslut tagna under 2021, där beslutet varit att 

belasta resultatöverföringen, inarbetade i förslaget. De stora posterna 

där är förstärkning av gymnasienämnden, Bergsbyns företagspark, 

projektet The North Sweden Green Deal samt avtal Skellefteå buss AB. 

När det gäller de taxe- och avgiftsfinansierade verksamheterna och de 

interna serviceenheternas över- och underskott regleras dessa via 

verksamheternas egna kapital samt vatten- och avloppverksamhetens 

(VA-verksamheten) skuld till VA-kollektivet. 

Undantag föreslås för campingverksamheten och fastighetsavdelningen 

där delar av överskottet flyttas från eget kapital för att användas till 

investeringar. Totalt uppgår detta till 38 miljoner kronor. 

Fastighetsavdelningens eget kapital förstärks också då kostnader för 

reaförlust vid försäljning av kulturhuset samt extra kostnader för covid-

19 täcks med totalt 15 miljoner kronor. 
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Revisionen tillstyrker i revisionsberättelsen att fullmäktige godkänner 

årsredovisningen för 2021. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att Skellefteå kommuns årsredovisning 2021 

godkänns enligt kommunstyrelsens reviderade förslag 2022-04-25 

(beslutspunkt 1); att maximal avsättning till RUR 

(Resultatutjämningsfond) med 389 miljoner kronor godkänns 

(beslutspunkt 2); samt att förslag till resultatöverföring drift och 

investering 2021, samt interna enheters egna kapital godkänns 

(beslutspunkt 3). 

Lorents Burman (S), Sara Keisu-Lundh (S) samt Kenneth Fahlesson (S) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), 

Maria Bernsson (C), Hans Brettschneider (MP), Olav Eriksson (KD), 

Christina Soldan (L), Stina Engström (L) samt Katarina Larsson (C) yrkar 

bifall till beslutspunkt 1 i kommunstyrelsens förslag; samt att för- och 

grundskolenämnden beviljas ytterligare 10 miljoner kronor i 

resultatöverföring; att socialnämnden erhåller en tillfällig ramökning 

2022 på 30 miljoner kronor för att stärka insatserna inom 

personalrekrytering och arbetsmiljö; samt att den tillfälliga ramökningen 

för socialnämnden 2022 finansieras ur kommunens samlade resultat 

2021 genom resultatöverföring till 2022. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt 

Andreas Löwenhööks m fl yrkande var för sig, och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända 

voteringsproposition: "Den som stöder kommunstyrelsens förslag röstar 

ja, den som stöder Andreas Löwenhöök sm fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 

Vid uppropet avges 41 ja-röster och 23 nej-röster, 1 ledamot är 

frånvarande. Hur var och en röstat framgår av till denna paragraf 

bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Reviderad årsredovisning 

Beskrivning av genomförda revideringar och förtydliganden 

Kommunstyrelsens protokoll 2022-04-05 § 153 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-03-31  

Skellefteå kommuns årsredovisning 2021, bilaga 1 resultatöverföring 

drift 

Skellefteå kommuns årsredovisning 2021, bilaga 2 resultatöverföring 

investering 

Skellefteå kommuns årsredovisning 2021, bilaga 3 specifikation eget 

kapital, taxefinansierad verksamhet och interna serviceenheter 

Skellefteå kommuns årsredovisning 2021, bilaga 4 tidigare beslut som 

föreslagits finansieras via resultatöverföringen 
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Skickas till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Samtliga nämnder 

Samtliga bolag 
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Voteringsförteckning § 139 
Ja röstar: 

Ann Åström (S), Anna Lundström (S), Annamaria Hedlund (S), Annica 

Bray (S), Bertil Almgren (S), Carina Barrljung (S), Daniel Enwall (S), 

Daniel Ådin (S), Simon Rilfors (S), Felicia Lundmark (S), Elsy Larsson 

(S), Gunilla Andersson (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), 

Jasmine Ravaghi (S), Jonna Lundgren (S), Kamel Mnad (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Lars Lundmark (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson 

(S), Malin Berglund (S), Maria Granskär (S), Maria Marklund (S), Mats 

Ekman (S), Peter Stensmar (S), Pierre Lidström (S), Sara Keisu-Lundh 

(S), Tomas Teglund (S), Valter Stenberg (S),  

Agneta Hansson (V), Jeanette Velander (V), Joakim Wallström (V), Lova 

Torstensson (V), Thomas Hashemi (V), Weidan Gong (V), 

Linda Strandberg (SD), Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark 

(SD), Markus Sehlstedt (SD), Roland Östlund (SD). 

 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Kjell Lindström (M), Henry Andersson (M), 

Kaisa Edström (M), Annette Lundqvist (M), Gunnar Fransson (M), 

Ramona Dolan (M), Stefan Anundi (M), 

Anna From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), 

Katarina Larsson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Eva 

Enqvist (C), 

Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson (L), Roland Löfmark (L), Stina 

Engström (L), 

Lena Forsman (KD), Olav Eriksson (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 

 

Frånvarande: 

Anette Lindgren (M). 
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§ 140 Dnr KS 2022-000256 007 

Ansvarsfrihet för 2021 års förvaltning  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen, nämnder och fullmäktigeberedning samt de enskilda 

förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för 2021 års 

förvaltning. 

Jäv 

De ledamöter samt tjänstgörande ersättare som har uppdrag i 

kommunstyrelsen, nämnder och fullmäktigeberedningar deltar inte i 

behandlingen av ärendet i de delar som omfattar de organ i vilka de har 

uppdrag. 

Sammanfattning 

Revisionen tillstyrker i revisionsberättelsen att kommunstyrelsen, 

nämnder och fullmäktigeberedning samt de enskilda förtroendevalda i 

dessa organ beviljas ansvarsfrihet för 2021 års förvaltning. 

  

Skickas till: 

Samtliga nämnder 
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§ 141 Dnr KS 2022-000098 042 

Nämndernas årsrapporter 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Nämndernas årsrapporter 2021 godkänns.  

Sammanfattning 

Nämnderna har upprättat årsrapporter för år 2021. 

Beslutsunderlag 

Årsrapport 2021 för bygg- och miljönämnden, fritidsnämnden, för- och 

grundskolenämnden, gemensam måltidsnämnd, gemensam nämnd för 

drift av personalsystem, gymnasienämnden, konsumentnämnden, 

kulturnämnden, kommunstyrelsen, nämnden för support och lokaler, 

personalnämnden, socialnämnden, samhällsbyggnadsnämnden, 

valnämnden samt överförmyndarnämnden 

  

Skickas till: 

Samtliga nämnder 
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§ 142 Dnr KS 2022-000211 042 

Skellefteå Stadshus AB årsbokslut 2021 
inklusive revisionsrapporter samt 
dotterbolagens årsredovisningar 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Boksluten, koncernredovisningen, årsredovisningarna, hanteringen av 

koncernbidragen och ägartillskottet enligt Skellefteå Stadshus ABs 

styrelses beslut 2022-03-21 § 247 godkänns. 

Inlägg 

Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-03-21 § 247 att 

föreslå kommunfullmäktige godkänna boksluten, koncernredovisningen, 

årsredovisningarna, hanteringen av koncernbidragen och ägartillskottet. 

Detta avser bolagen inom Stadshuskoncernen. Styrelsen konstaterade 

även att årsresultatet på 2 098 miljoner kronor före skatt är det högsta 

hittils. Anledningen till det höga resultatet är en kombination av 

reavinster vid fastighetsförsäljningar, och goda verksamhetsresultat, 

framför allt inom Skellefteå Kraft AB. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att boksluten, koncernredovisningen, 

årsredovisningarna, hanteringen av koncernbidragen och ägartillskottet 

enligt Skellefteå Stadshus ABs styrelses beslut 2022-03-21 § 247 

godkänns. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också 

blir kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 154 

Protokoll, styrelsen Skellefteå Stadshus AB 2022-03-21 § 247 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning Visit 

Skellefteå AB  

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå museum 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Västerbottensteatern 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Science City Skellefteå AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå Kulturhus AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå City Airport AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå Buss AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå Industrihus AB 
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Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteåbostäder AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga årsredovisning 

Skellefteå Kraft AB 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga 

lekmannarevisorernas revisionsrapporter 

Årsredovisning 2021, Skellefteå Stadshus AB, bilaga revisionsrapport 

 

  

Skickas till: 

Skellefteå Stadshus AB 
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§ 143 Dnr KS 2022-000192 026 

Arbetsmiljöpolicy för Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arbetsmiljöpolicy för Skellefteå kommun fastställs enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

inlägg 

Lorents Burman (S), Weidan Gong (V), Håkan Andersson (C), Hans 

Brettschneider (MP) samt Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Personalnämnden beslutade 2022-03-16 § 31 att föreslå 

kommunfullmäktige fastställa arbetsmiljöpolicy för Skellefteå kommun. 

Bakgrunden är att nuvarande arbetsmiljöpolicy för Skellefteå kommun 

fastställdes av personalnämnden 2016, därefter har kommunfullmäktige 

beslutat att arbetsmiljöpolicyn fortsättningsvis ska fastställas av 

kommunfullmäktige. 

Arbetsmiljöpolicyn har genomgått en översyn vilket har resulterat i ett 

förslag till uppdaterad arbetsmiljöpolicy. Översynen har genomförts i 

dialog med de fackliga organisationerna. En bra arbetsmiljö är en 

förutsättning för att bli en attraktiv arbetsgivare som erbjuder en trygg 

och säker arbetsmiljö 

Den uppdaterade policyn harmoniserar med Skellefteå kommuns 

organisationskultur och innehåller till skillnad från tidigare policy inte 

några mål. Utifrån policyn kommer riktlinjer och instruktioner att tas 

fram. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att Arbetsmiljöpolicy för Skellefteå kommun 

fastställs enligt kommunstyrelsens förslag. 

Lorents Burman (S), Håkan Andersson (C) samt Andreas Löwenhöök (M) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också 

blir kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 146 

Kommunstyrelsens förslag till ny arbetsmiljöpolicy 

Protokoll, personalnämnden 2022-03-16 § 31 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-03-09 

Förslag till ny arbetsmiljöpolicy 

Protokoll, personalnämnden 2016--03-08 § 30 

Arbetsmiljöpolicy, nu gällande 

  

Skickas till: 

Personalnämnden 
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§ 144 Dnr KS 2022-000191 020 

Arbetsgivarpolicy för Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Arbetsgivarpolicy för Skellefteå kommun fastställs enligt 

personalnämndens beslut 2022-03-16 § 32. 

2. Den nya policyn gäller från och med 2022-09-01. 

Inlägg 

Lorents Burman (S), Hans Brettschneider (MP), Weidan Gong (V), Håkan 

Andersson (C), Katarina Larsson (C), Annamaria Hedlund (S), Stina 

Engström (L) samt Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Personalnämnden beslutade 2022-03-16 § 32 att föreslå 

kommunfullmäktige fastställa arbetsgivarpolicy för Skellefteå kommun.  

Bakgrunden är att kommunstyrelsen och personalnämnden har i uppdrag 

att göra en översyn av befintliga styrdokument så att dessa går i linje 

med en kultur som bygger på dialog. Översynen har genomförts i dialog 

med de fackliga organisationerna. Efter översynen föreslås att antalet 

styrande dokument ska minska, men att det ska finnas en 

arbetsgivarpolicy som tydliggör arbetsgivarens viljeinriktning inom alla 

områden som rör personalpolitiken. 

Arbetsgivarpolicyn grundas i de viktigaste delarna av tidigare styrande 

dokument inom personalområdet. Arbetsgivarpolicyn kommer att som 

grund till instruktioner och riktlinjer inom personalområdet för 

verksamheterna i Skellefteå kommun. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att arbetsgivarpolicy för Skellefteå kommun 

fastställs enligt personalnämndens beslut 2022-03-16 § 32 (beslutspunkt 

1); samt att den nya policyn gäller från och med 2022-09-01 

(beslutspunkt 2). 

Lorents Burman (S) samt Andreas Löwenhöök (M) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

Håkan Andersson (C) yrkar på följande tillägg i kommunstyrelsens 

förslag "i sektionen om "Alkohol och droger" så ska fotnot 3 även gälla 

droganvändning på fritiden". 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt 

Håkan Anderssons yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 147 

Protokoll, personalnämnden 2022-03-16 § 32 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-03-09 

Förslag till arbetsgivarpolicy 
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Skickas till: 

Personalnämnden 
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§ 145 Dnr KS 2021-000175 009 

Motion av Johan Söderberg (M) om att ta fram 
en policy med riktlinjer som tydliggör att 
politiker och tjänstemän inte ska bedriva 
opinionsbildning tillsammans (8/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, utifrån personalnämndens samt 

kommunledningskontorets yttrande, att anse som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida. 

Inlägg 

Johan Söderberg (M), Håkan Andersson (C), Lorents Burman (S), Hans 

Brettschneider (M) samt Annamaria Hedlund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Johan Söderberg (M) har inkommit med 

en motion i vilken föreslås att kommunstyrelsen, i samverkan med 

personalnämnden, tar fram en policy, eller uppdaterar befintligt 

policydokument, med riktlinjer som tydliggör att politiker och tjänstemän 

inte ska bedriva opinionsbildning tillsammans. 

Kommunledningskontoret har yttrat sig, och föreslår att motionen anses 

besvarad. 

Personalnämnden beslutade 2021-04-21 § 43 att föreslå att motionen 

anses besvarad och föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-06-15 § 211 att återremittera 

ärendet till personalnämnden för att beaktas i pågående policyöversyn. 

Personalnämnden beslutade 2022-03-16 § 30 att föreslå 

kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad och att den inter 

föranleder någon ytterligare åtgärd. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, utifrån personalnämndens 

samt kommunledningskontorets yttrande, att anse som besvarad 

(beslutspunkt 1); samt att motionen föranleder inte någon ytterligare 

åtgärd från kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Johan Söderberg (M), Håkan Andersson (C) samt Hans Brettschneider 

(MP) yrkar att Skellefteå kommuns chefsinstruktioner och de etiska 

riktlinjerna förtydligas med direktiv om att politiker och tjänstemän inte 

ska bedriva opinionsbildning tillsammans samt att motionen därutöver 

föranleder ingen ytterligare åtgärd. 

Lorents Burman (S) samt Annamaria Hedlund (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Johan 

Söderbergs m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering verkställs enligt följande godkända voteringsproposition "Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Johan 

Söderbergs m fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 

Vid voteringen avges 36 ja-röster och 29 nej-röster. Hur var och en 

röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 148 

Protokoll, personalnämnden 2022-03-16 § 30 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-03-18 

Protokoll, kommunfullmäktige 2021-06-15 § 211 

Protokoll, kommunstyrelsen 2021-05-24 § 222 

Protokoll, kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-10 § 184 

Protokoll, personalnämnden 2021-04-21 § 43 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2021-04-07 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2021-03-15 

Motion 8/21 

  

Skickas till: 

Personalnämnden 
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Voteringsförteckning § 145 
Ja röstar: 

Ann Åström (S), Anna Lundström (S), Annamaria Hedlund (S), Annica 

Bray (S), Bertil Almgren (S), Carina Barrljung (S), Daniel Enwall (S), 

Daniel Ådin (S), Simon Rilfors (S), Felicia Lundmark (S), Elsy Larsson 

(S), Gunilla Andersson (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), 

Jasmine Ravaghi (S), Jonna Lundgren (S), Kamel Mnad (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Lars Lundmark (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson 

(S), Malin Berglund (S), Maria Granskär (S), Maria Marklund (S), Mats 

Ekman (S), Peter Stensmar (S), Pierre Lidström (S), Sara Keisu-Lundh 

(S), Tomas Teglund (S), Valter Stenberg (S),  

Agneta Hansson (V), Jeanette Velander (V), Joakim Wallström (V), Lova 

Torstensson (V), Thomas Hashemi (V), Weidan Gong (V). 

 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Johan Söderberg (M), 

Henry Andersson (M), Kaisa Edström (M), Annette Lundqvist (M), Gunnar 

Fransson (M), Ramona Dolan (M), Stefan Anundi (M), 

Anna From-Lindqvist (C), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), 

Katarina Larsson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Eva 

Enqvist (C), 

Linda Strandberg (SD), Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark 

(SD), Markus Sehlstedt (SD), Roland Östlund (SD), 

Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson (L), Roland Löfmark (L), Stina 

Engström (L), 

Lena Forsman (KD), Olav Eriksson (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 
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§ 146 Dnr KS 2021-000575 610 

Motion av Christina Soldan (L), Kerstin 
Olofsson (L) och Stina Engström (L) om 
åtgärder mot antisemitismen i kommunens 
skolor (35/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet återremitteras till samrådet med de nationella minoriteterna för 

beredning av frågan huruvida en kartläggning behöver göras i enlighet 

med motionen. 

Inlägg 

Christina Soldan (L), Andreas Löwenhöök (M), Linnea Öhman (MP), 

Markku Abrahamsson (SD), Agneta Hansson (V), Magnus Nilsson (S), 

Hans Brettschneider (MP), Henry Andersson (M), Stina Engström (L) 

samt Jeanette Velander (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson 

(L) och Stina Engström (L)  har inkommit med en motion i vilken föreslås 

att skolnämnderna får i uppdrag att kartlägga antisemitismen i 

Skellefteås skolor (beslutspunkt 1); att skolnämnderna får i uppdrag att 

ta fram konkreta åtgärdsförslag, baserade på resultatet i rapporten 

(beslutspunkt 2); samt att  uppdragen redovisas i kommunfullmäktige 

(beslutspunkt 3). 

Gymnasienämnden beslutade 2022-02-24 § 23 att föreslå att motionen 

avslås. Nämnden hänvisar till att inom ramen för det systematiska 

kvalitetsarbetet ingår att skolformerna på enhetsnivå uppmärksammar 

och prioriterar åtgärder av de brister som framgår.  

För- och grundskolenämnden beslutade 2022-02-22 § 18 att föreslå 

kommunfullmäktige att motionen avslås med hänvisning till att det i 

nämndens verksamhet redan idag pågår ett arbete för att på enhetsnivå 

uppmärksamma och vidta åtgärder om/när antisemitism 

uppmärksammas. Om det via det systematiska kvalitetsarbetet eller på 

annat sätt skulle uppmärksammas att antisemitismen är ett problem 

som behöver hanteras på annat än på respektive enhet ska Utbildning 

och arbetsmarknad återkomma till för- och grundskolenämnden om 

förvaltningens resurser inte bedöms som tillräckliga för att vidta lämpliga 

insatser för att hantera frågan inom nämndens ansvarsområde. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Christina Soldan (L), Linnea Öhman (MP), Markku Abrahamsson (SD), 

Hans Brettschneider (MP), Henry Andersson (M), Magnus Nilsson (S), 

Stina Engström (L) samt Jeanette Velander (V) yrkar att ärendet skall 

återremitteras till samrådet med de nationella minoriteterna för 

beredning av frågan huruvida en kartläggning behöver göras i enlighet 

med motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på Christina Soldans m fl yrkande om 

återremiss, och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 149 

Protokoll, gymnasienämnden 2022-02-24 § 23 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2022-01-21 

Protokoll, för- och grundskolenämnden 2022-02-22 § 18 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2022-02-01 

Motion 35/21 

  

Skickas till: 

Samrådet med nationella minoriteter 
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§ 147 Dnr KS 2022-000255 102 

Avsägelse från Kristine Lundmark (S) av 
uppdraget som personlig ersättare i Stiftelsen 
för Skellefteå museum och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kristine Lundmark (S) befrias från uppdraget som personlig 

ersättare i Stiftelsen för Skellefteå museum. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 

Kristine Lundmark (S) har avsagt sig uppdraget som personlig ersättare i 

Stiftelsen för Skellefteå museum. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Kristine Lundmark 

  

Skickas till: 

Kristine Lundmark 

Stiftelsen för Skellefteå Museum 

Lönecenter förtroendevalda 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 
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§ 148 Dnr KS 2022-000281 102 

Avsägelse från Joakim Wallström (V) av 
uppdraget som ersättare i socialnämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Joakim Wallström (V) befrias från uppdraget som ersättare i 

socialnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 

Joakim Wallström (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

socialnämnden.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Joakim Wallström 

  

Skickas till: 

Joakim Wallström 

Socialnämnden 

Lönecenter förtroendevalda 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 
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§ 149 Dnr KS 2022-000321 102 

Avsägelse från Simon Rilfors (S) av uppdraget 
som ersättare i personalnämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Simon Rilfors (S) befrias från uppdraget som ersättare i 

personalnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 

Simon Rilfors (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

personalnämnden.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Simon Rilfors 

  

Skickas till: 

Simon Rilfors 

Personalnämnden 

Lönecenter förtroendevalda 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 
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§ 150 Dnr KS 2022-000320 102 

Avsägelse från Simon Rilfors (S) av uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Simon Rilfors (S) befrias från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västerbottens 

län om ny sammanräkning för att utse ny ersättare i 

kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Simon Rilfors (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Simon Rilfors 

  

Skickas till: 

Simon Rilfors 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 

Lönecenter förtroendevalda 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 
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§ 151 Dnr KS 2022-000317 531 

Fråga av Andreas Löwenhöök (M) om när nytt 
avtal om lokal- och skoltrafik med Skellefteå 
Buss AB kommer att behandlas 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M) samt Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 

fråga till kommunstyrelsens ordförande: 

"I december återremitterade kommunfullmäktige förslaget om ett nytt 

avtal om lokal- och skoltrafik med Skellefteå Buss AB. 

Kommunstyrelsen fick i återremissen ett tredelat uppdrag: 

Att göra en grundlig analys av det rättsliga läget, till exempel om den 

direkttilldelning som föreslås strider mot upphandlingsregelverket och 

/eller konkurrenslagstiftningen.  

Att, i det fall att ärendet strider mot upphandlingsregelverket och/eller 

konkurrenslagstiftningen, återkomma med förändringar av ärendet, 

exempelvis ett upphandlingsförfarande. 

Samt att göra en bedömning om lämnade koncernbidrag till Skellefteå 

Buss AB enligt EU:s statsstödsregler och/eller brott mot 

konkurrenslagstiftningen. 

Nu har snart ett halvår gått sedan ärendet återremitterades från 

fullmäktige. 

Med anledning av detta har jag följande fråga till Kommunstyrelsens 

ordförande, Lorents Burman (S): 

 Kommer ärendet om kommunens nya avtal om lokal- och 

skoltrafik med Skellefteå Buss AB att behandlas av fullmäktige 

innan den 11 september?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Det är min förhoppning. Arbetet med detta pågår. Men 100 % garanti 

kan jag inte ge eftersom jag inte sköter utredningarna!" 
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§ 152 Dnr KS 2022-000277 531 

Interpellation av Carina Sundbom (C) om att 
åka med skolskjuts som privatperson eller 
friskoleelev (21/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C) samt Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har ställt följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"I en fråga till kommunstyrelsens ordförande den 12 april 2022, om en 

utredning av utvecklad samordning av skolbusstrafik och linjetrafik, fick 

jag ett intressant svar. I svaret står det att det är möjligt redan för 

närvarande att åka med skolskjutsar som både har utrymme och åker 

förbi i områden där reguljär kollektivtrafik saknas. 

Detta kom som en nyhet, inte bara för mig, utan även för många 

presumtiva resenärer ute i våra byar och landsbygder. 

I svaret står det att möjligheten inte har marknadsförts och utnyttjats i 

någon utsträckning. Men om man inte låter våra invånare veta att det 

numera går att åka med skolskjutsen, vilket tidigare inte har gått, så 

utnyttjas ju inte denna möjlighet heller! 

Jag har ofta fått frågan varför bara elever till kommunala skolor får åka 

med skolskjutsen. Det är många, både vuxna och friskolebarn, som 

skulle vilja åka med, när skolskjutsens rutt ändå passar och det inte är 

fullsatt. 

När nu denna möjlighet tydligen finns så bör den ju också 

marknadsföras. 

Att återinföra att fler kan åka med den skolskjuts som passerar skulle 

stämma bra med kommunens intentioner att öka resandet med 

kollektivtrafik. Därför anser vi i Centerpartiet att fler bör få veta att man 

får åka med skolskjutsen, även om man inte är kommunal skolelev. 

För landsbygdens bästa. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor: 

 Hur länge har det varit möjligt för andra än kommunala 

skolelever att åka med skolskjutsen? 

 Varför har inte detta framkommit tidigare? 

 Hur kommer detta att marknadsföras, så att möjligheten att åka 

med skolskjutsen blir känd?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 
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"Jag ber om ursäkt. Den information som jag gav tidigare var tyvärr 

felaktig. Skolskjutstrafiken är fortfarande inriktad för att endast 

transportera elever till och från skolan under terminerna. Däremot har vi 

en flitig diskussion om att kollektivtrafiken ska förändras så att resande i 

områden som saknar regiontrafik ska få åka med skolskjuts. Så avsikten 

är att kommunen ska möjliggöra för denna typ av resande. Så ursäkta 

mig." 
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§ 153 Dnr KS 2022-000278 210 

Interpellation av Micaela Löwenhöök (M) om 
akut behov av fler villor (22/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Micaela Löwenhöök (M), Lorents Burman (S), Carina Sundbom (C), 

Joakim Wallström (V) samt Harriet Classon (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Micaela Löwenhöök (M) har ställt följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"Skellefteå växer som aldrig förr. Det råder stor politisk enighet om att 

fler bostäder behövs och det byggs i en rasande takt. Aldrig har 

skellefteborna kunnat skåda fler byggkranar, byggplatser och huskroppar 

som reser sig på platser som tidigare stod tomma. Dock så konstaterar 

flera bedömare, inklusive ledande tjänstepersoner i kommunen, att 

planeringen och byggandet kom igång för sent och i för liten skala för att 

möta det nu växande behovet. 

Nu ligger tonvikten vid tillskapandet av bostäder på flerbostadshus. 

Lägenheter behövs, inte minst för att mätta behovet av bostäder till 

unga, äldre som vill lämna ett större hus och arbetare som är del av 

Skellefteås aktuella tillväxt. Men på lång sikt behövs en betydligt större 

variation av bostäder. Eller, faktum är att det behövs redan nu. 

Om Skellefteås tillväxt ska vara långsiktig och hållbar behövs fler villor. 

Den viktigaste resursen i en växande stad är människor, människor som 

lever i familj. Lägenheter är inte en hållbar lösning för familjer med en 

eller flera barn. Fler villor mer tillhörande tomter är inte bara nödvändiga 

av rent praktiska skäl, de är nödvändiga av livskvalitetsmässiga skäl.  

I den nyligen uppdaterade översiktsplanen för Skellefteådalen finns ett 

antal utpekade områden som lämpar sig för villor och radhus. 

Moderaterna ser givetvis positivt på den potential som finns för 

exploatering av villatomter på dessa platser, men anser att de är för få 

och vi känner en stor oro för det akuta behov av villatomter som finns 

här och nu. 

Vi menar att särskilda åtgärder behöver vidtas nu för att skapa en 

hållbar bostadsförsörjning i Skellefteå. Ingen som väljer att stanna eller 

flytta till Skellefteå ska bo för trångt. Vi vet att det finns förutsättningar 

för god tillgång av villaområden i Skellefteå, vi behöver därför finna 

former för att prioritera just det. 

Från ledande tjänstepersoner i Skellefteå kommun har man 

återkommande påtalat att förtätning, men några villor här och där, 

prioriteras framför så kallade villamattor. Moderaterna ser dock att båda 

varianter behövs. Vi har en vision om nya stadsdelar med främst villor. 

Lär av tidigare misstag och planera för fler villaområden nu! 
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Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S): 

 Hur kan kommunen skyndsamt tillskapa fler nya villaområden? 

 Kommer villabebyggelse att prioriteras upp i Skellefteås 

bostadsförsörjning? 

 Om tillskapandet av ett större antal nya villaområden inte är 

prioriterat, vad är motivet till detta?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Jag vill börja med att beröra ingressen om att kommunen inte satte i 

gång och bygga i tid. I ingressen står det ”Dock så konstaterar flera 

bedömare, inklusive ledande tjänstepersoner i kommunen, att 

planeringen och byggandet kom i gång för sent och i för liten skala för 

att möta det nu växande behovet”.  

Bilden av Norrland som en avfolkningsbygd har vi levt med i många år, 

med något undantag för Sundsvall-Umeå- Luleå. Men uppfattningen om 

Norrland inkluderat Skellefteå var påtaglig.  

Vi ska minnas att för några år sedan byggde nästan ingen någonting i 

vår kommun.  

De privata bostadsaktörernas investeringskalkyler och egna 

riskbedömningar talade emot oss. Det berodde på finansmarknaden och 

bankerna inom bostadsmarknadssektorn som nästintill inte såg några 

avkastningsmöjligheter för bostäder i vår kommun. Kraftigt påhejade av 

SCBs domedags prognoser. Marknadspriserna ansågs vara för låga. 

 Det var riskfyllt att bygga bostäder här. Vi ville men dom sa nej. Men 

Skebo axlade ett avgörande ansvar och påbörjade byggande av bostäder 

i början av 2010 talet.  

Övergripande jobbade vi utifrån en plan att vända på detta. Vi tog 

politiskt modiga beslut, och tusentals timmar är lagt på att påverka 

bostadsaktörer mfl att placera investeringskapital i Skellefteå. Därför 

finns det ett flertal avgörande politiska händelser från 2015 till idag som 

kom att förändra detta. Idag närmare 100 aktörer som vill 

investera/bygga bostäder hos oss.  

Nu blir det 5000 tusen bostäder kommande 4 åren. Den uppväxlingen är 

troligen unik bland kommuner i Sverige, med den här magnituden, 

volymen och hastigheten som sker här och nu. Men vist absolut, vi 

kanske hade kunnat göra ännu mera för 5-10 år sedan. 

Nu ser vi också intresset för etablering av egnahem ökar fortlöpande i 

kommunen. För närvarande har kommunen 260 färdiga småhustomter 

till salu på olika platser i kommunen. Dessutom finns byggrätter i 

gällande detaljplaner motsvarande ytterligare ett 100-tal tomter. 

Privatmarknaden växer också och med många enskilda som söker om 

bygglov för egnahem samtidigt som olika kommersiella byggherrar tar 

initiativ till lokalisering av småhus i både större och mindre omfattning. I 

kommunen finns generellt mycket stora möjligheter också för privata 

aktörer att leverera småhustomter som stöds av kommunens 

övergripande planering. 
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Den planering och exploatering för småhus som pågår just nu, skapar 

runt totalt 250 tomter på olika platser. Det gäller nya villor i Kåge, på 

Morö Backe, vid Falkträsket och på Mobacken. Det blir tomter som under 

hand kommer att erbjudas med början från i år fram till och med 2024.   

Samtidigt har kommunen ökat sin övergripande planering för att 

ytterligare skapa möjligheter till bostadsbyggande.  

Nu pågår arbete med fördjupade översiktsplaner för Kåge, Jörn, 

Skelleftedalen, Bureå, Boliden. Snart påbörjas översiktsplan i Byske och 

sammantaget de närmaste åren så är det över 25 översiktsplaner på 

ruljangs i kommunens landsbygdsområden.  

Allt detta saknar jämförelse. Huvudsyftet med detta är att skapa 

möjligheter till fler bostäder och ökad befolkning.  

En realistisk bedömning och en vilja och ambition är att närmare hälften 

av befolkningsökningen i kommunen kommer att ske utanför Skellefte 

stad över tid. Och här kommer det att bli naturligt att skapa fler 

bostadsområden för just småhus. 

 I det förslag till nytt bostadsförsörjningsprogram som kommunen ska ta 

ställning till inom kort är tanken att planeringen ska styras mot en 

nyproduktion motsvarande 50 % småhus av kommande 

bostadsbebyggelsen inom Skellefteå kommun." 
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§ 154 Dnr KS 2022-000229 169 

Interpellation av Christina Soldan (L) om 
kommunens beredskap när det gäller 
skolskjutningar med mera (16/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande 

interpellation till gymnasienämndens ordförande: 

"Mordet på de två lärarna i Malmös Latinskola har skakat om hela landet 

och inte minst lärarkåren, eleverna och deras föräldrar. Många frågor, 

många känslor, många tankar. Förebyggande arbete, trygghet är viktigt. 

Skellefteå kommun har det högsta ansvaret över att rektorer, 

förskolelärare, lärare, all skolpersonal, elever och deras familjer ska 

känna sig trygga i skolmiljön i hela kommunen. 

Med anledning av detta vill jag fråga gymnasienämndens ordförande: 

Vad har Skellefteå kommun för beredskap när det gäller 

skolskjutningar/våld/brand o s v i skolmiljö?" 

Då gymnasienämndens ordförande inte är närvarande kan något svar 

inte lämnas vid dagens sammanträde. 

Klicka eller tryck här för att ange text. 
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§ 155 Dnr KS 2022-000230 610 

Interpellation av Christina Soldan (L) om att 
yrkesutbildningarna anpassas efter 
rekryteringsbehovet med mera (17/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande 

interpellation till gymnasienämndens ordförande: 

"En helt ny industri är under framväxande i Skellefteå. Kommunen 

befinner sig i en snabb samhällsomvandling där kompetensförsörjning är 

en nyckelfaktor för att säkra välfärden. Skellefteå står inför flera 

utmaningar som är gemensamma för alla Sveriges 290 kommuner och 

21 regioner. Det gäller inte minst den demografiska utvecklingen med en 

åldrande befolkning. Skellefteå har en stor utmaning framför sig i 

generationsväxlingen och behöver därför kraftsamla för att säkra den 

framtida kompetensförsörjningen. Det är en mycket viktig nutids- och 

framtidsfråga som kräver noggranna analyser och beslutsunderlag. 

Mycket av den arbetskraften och kompetenser som behövs finns redan i 

de gymnasieprogram som erbjuds i Skellefteå kommuns gymnasieskolor, 

teknik-, industri-, byggnads-, vård och omsorgs-, lärlingsprogrammet, 

estetiska programmet, m fl. Samtidigt är trenden att de teoretiska 

programmen ökar medan yrkesprogrammen minskar. Det känns som att 

behovet av olika yrkeskompetenser och antalet platser som erbjuds på 

gymnasiet är i otakt med varandra. Liberalerna vill se en ändring på 

denna trend med tanke på kommunens behov av olika kompetenser. 

Liberalerna anser att yrkesutbildningarna behöver utformas tillsammans 

med arbetsgivarna så att eleverna får rätt kunskaper med sig ut i 

arbetslivet. Framför allt måste de dimensioneras utifrån behoven på 

arbetsmarknaden, så att företag kan växa och anställa i kommunen och 

ungdomar få den kompetens som efterfrågas. Det vinner både företag 

och ungdomar på. 

Med anledning av detta vill jag fråga gymnasienämndens ordförande: 

 Kommer platserna på yrkesprogrammen anpassas utifrån 

rekryteringsbehovet, så att de ungdomar som inte vill läsa vidare 

kan komma i arbete direkt efter gymnasiet?  

 Hur jobbar studie- och yrkesvägledningen med att lyfta 

kompetensförsörjningen på arbetsmarknaden så att den får en 

ännu större betydelse?  

 Hur ser samarbetet med näringslivet ut kring 

yrkesutbildningarnas utformning?" 
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Då gymnasienämndens ordförande inte är närvarande kan något svar 

inte lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 156 Dnr KS 2022-000244 600 

Interpellation av Lena Forsman (KD) om brist 
på lärare och vikarier inom skola (19/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Lena Forsman (KD) har ställt följande 

interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"I kommunens prognos för förskola och skola står att läsa att barn- och 

elevantalet kommer att öka med 35% respektive 25% fram till 2030. 

Redan nu finns en kraftig kompetensbrist på både lärare och vikarier 

inom för- och grundskola. 

Skellefteå befinner sig dessutom nu i en väldigt expansiv fas. Och 

prognosen på barn- och elevantalet kan komma att öka ytterligare.  

Vi ser redan nu att många lärare, speciallärare, klasslärare med flera 

måste täcka upp för varandra på tid som egentligen är schemalagd till 

annat. Men ändå måste agera vikarier då det kontinuerligt saknas övriga 

vikarier. Denna situation gör gällande att arbetssituationen för lärarna 

blir än mer pressad och resurserna till barn och elevers lärande blir 

lidande. Det är också förekommande att speciallärare går in och täcker 

upp för klasslärare, vilket tar resurser i anspråk från barn och elever 

med särskilt behov. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa 

följande frågor. 

 Hur säkerställer för- och grundskolenämnden att antalet vikarier 

och behöriga lärare täcker det faktiska behovet. Både på kort och 

lång sikt? 

 Hur omfattande är det att specialpedagoger agerar vikarier åt 

andra lärargrupper? 

 Hur kompenseras den resurs som elever i behov av stöd missar?" 

Då för- och grundskolenämndens ordförande inte är närvarande kan 

något svar inte lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 157 Dnr KS 2022-000274 170 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om 
flytten av räddningstjänsten (20/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP)  har ställt 

följande interpellation till samhällsbyggnadsnämndens ordförande: 

"Under en längre tid (sedan ca 2000) har räddningstjänsten efterfrågat 

utbyggnad av sina nuvarande lokaler för att tillmötesgå behoven. Det 

hade tagits fram skisser och kostnadsförslag för detta men inga beslut 

togs. Långt senare (för ca 5-7 år sedan) börjad kommunen planera för 

bygget av Östra Navet (Fabriken) och att man där skulle samordna flera 

av kommunens verksamheter inkl. räddningstjänster. Detta skulle leda 

till samordningsvinster och lägre kostnader över tid men även frigöra yta 

för en ny skola på Morön 

(Ser man till resultatet så har ”Navetprojektet” dragits med många 

fördyringar och samtidigt uteblev samordningsvinsterna) 

Brandmännen som var positiva till flytt från en början blev med tiden 

väldigt negativa till flytten då slutresultatet inte var det man först fått 

presenterat för sig. 

Den utdragna processen gjorde att det var viktigt att man nu tog beslut 

så att räddningstjänsten skulle få lugn och ro och kunna planera för 

framtiden. 2020 lade samhällsbyggnadsnämnder fram ett förslag om att 

flytta räddningstjänsten till ”Navet” och sedan togs beslutet av KF. 

Majoriteten (S och V) beslutade om en flytta av räddningstjänstens 

samtidigt som Miljöpartiet och övriga oppositionen ville se en renovering 

och utbyggnad av befintlig station. 

I debatten och informationen kring detta fick vi höra att nuvarande 

räddningstjänst i många delar lever på övertid och även att en 

renovering/utbyggnad av befintlig station skulle ta lång tid och att en 

flytt då skulle vara snabbare och smidigare. När jag nu kör förbi ”Navet” 

så ser man fortfarande de ”tomma portarna” och räddningstjänsten lyser 

med sin frånvaro och kan inte låta bli att funderar på när en inflyttning 

skall ske och vad det kostar med dessa tomma lokaler. 

Beslutet och flytt innefattade även andra delar som deltidskår i Kåge, 

övningsfält, samråd mm och därför har jag ett antal frågor som jag 

skulle vilja ställa. 

Därför vill jag ställa följande frågor 

 Hur går det med flytten, när beräknas flytten påbörjas, vara klar? 

 Hur fungerar samrådet med brandmännen kring flytten? 

 Hur håller man den ursprungliga budgeten? 

 Vad är kostnaden för de tomma räddningstjänstlokalerna på 

”Navet” och ve står för det? 
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 Hur går det med övningsfältet vid ”Navet”?" 

Då samhällsbyggnadsnämndens ordförande inte är närvarande kan något 

svar inte lämnas vid dagens sammanträde. 

  

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2022-05-03 

41 49) 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 158 Dnr KS 2022-000279 714 

Interpellation av Andreas Löwenhöök (M) om 
utökad allmän förskola (23/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 

interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Moderaterna vill att förskolan ska ha ett tydligt kunskapsuppdrag så att 

barn får en stark grund att stå på redan från början. PISA-

undersökningen visar att elever som har gått i förskola presterar bättre 

under sin fortsatta skolgång. Förskolans uppgift, att lägga grunden inför 

skolstarten, spelar särskilt stor roll för barn som kommer från 

studieovana hem. Det är viktigt att förskolan är anpassad för barnens 

bästa och deras utveckling. 

Därtill är det även viktigt att förskolan är anpassad för familjens behov. 

Olika familjer och familjesituationer medför olika behov. Det är vida 

omvittnat att föräldrar kan ha det svårt att få livspusslet och vardagen 

att gå ihop. 

Moderaterna vill stärka förskolan på två sätt.  

För det första vi vill minska barngruppernas storlek, så att det blir färre 

barn per grupp. I Skellefteå är det betydligt fler barn per barngrupp 

jämfört med jämförbara kommuner. Tillsammans med Allianspartierna 

har vi återkommande efterfrågat en plan för att minska barngruppernas 

storlek och öka tryggheten i Skellefteås förskolor. Detta har dessvärre 

inte hörsammats av den socialdemokratiskt ledda majoriteten. 

För det andra vill vi utöka rätten till allmän förskola för barn till föräldrar 

som är beroende av försörjningsstöd eller är arbetslösa. Även barn, vars 

föräldrar är föräldralediga med syskon, skulle få utökad rätt till förskola. 

Idag är den allmänna förskolan i Skellefteå begränsad till 15 timmar i 

veckan, medan det i flera kommuner i landet finns allmän förskola till 30 

timmar. Att utöka rätten till allmän förskola skulle stärka för- och 

grundskolans kompensatoriska uppdrag och bättre rusta barnen för 

skolstarten. 

Ett första steg skulle vara att utöka rätten till allmänförskola från dagens 

15 timmar i veckan till 20 timmar i veckan. 

Mot bakgrund av detta har jag följande frågor till För- och 

grundskolenämndens ordförande Fredrik Stenberg (S): 

 Finns det någon plan för att utöka den allmänna förskolan i 

Skellefteå? 

 Vad är motiven till att det finns/inte finns en plan för detta? 

 Har nämnden utrett vad en utökning av den allmänna förskolan – 

från 15 timmar i veckan till 20 timmar i veckan – skulle kosta, på 

kort och lång sikt? 
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 Har nämnden utrett vilka pedagogiska vinster som följer av en 

utökad allmänna förskola i Skellefteå?" 

Då för- och grundskolenämndensnämndens ordförande inte är 

närvarande kan något svar inte lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 159 Dnr KS 2022-000303 179 

Interpellation av Hans Brettschneider (MP) om 
rekrytering till deltidskårer (24/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Hans Brettschneider (MP) har ställt 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"När det togs beslut om en flytt av räddningstjänsten till Navet så 

innebar detta även att en deltidskår i Kåge skulle införas. Detta innebär 

att man behöver lokaler men framför allt rekrytera och utbilda 

deltidsbrandmän. Detta är ingen kvick fix och undrar därför hur detta 

arbete går och hur rekryteringen i övrigt går med att rekrytera 

deltidsbrandmän till våra deltidskårer. Därför vill jag ställa följande 

frågor 

 Hur går det med rekrytering och införande av deltidskår i Kåge? 

 Hur ser det ut med rekrytering till övriga deltidskårer?" 

Då samhällsbyggnadsnämndens ordförande inte är närvarande kan något 

svar inte lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 160 Dnr KS 2022-000251 102 

Remisser 

Sammanfattning 

Dnr 2022-000242  109 

Motion av Håkan Andersson (C) om romsk inkludering (12/22) 

Dnr 2022-000246  056 

Motion av Daniel Envall (S) om krav för en hållbar byggmarknad (13/22) 

Dnr 2022-000282  720 

Motion av Lena Forsman (KD) om kuratorer inom äldreomsorgen (14/22) 
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§ 161 Dnr KS 2022-000252 101 

Delgivningar 

Dnr 2022-000195  020 

Personalnämndens beslut 2022-03-16 § 33 Upphörande av 

policydokument inom personalområdet 
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§ 162 Dnr KS 2022-000312 169 

Fråga av Stina Engström (L) om svaret på 
interpellation om Frivilliga resursgruppen 
(FRG) i Skellefteå kommun var korrekt 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14, 

med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning § 5. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Stina Engström (L) har ställt följande 

fråga till kommunstyrelsens ordförande: 

"Förra KF den 12 april hade jag en interpellation ang FRG riktad till dig 

som också besvarade den samma. Min fråga var då "Med anledning av 

ovanstående önskar jag ett utförligt svar varför man avslutade, la ned 

FRG. "Svaret som gavs, ”Medlemmarna i kommunens frivilliga 

resursgrupp valde under 2018 att självmant säga upp sina avtal med 

kommunen. Skälet uppges ha varit brist på skarpa händelser och 

övningar”. Dagen efter får jag, kommunstyrelsens ordförande och 

kommunfullmäktiges ordförande mejl som påtalar något helt annat.  

”Det är dock inte riktigt sant att avtalen avslutades från medlemmarnas 

sida. 

Avtalet hölls inte från kommunens sida. FRG kan inte själv driva en 

verksamhet utan är en förlängd resurs till kommunens ordinarie 

resurser. 

Jag har, sedan 2015, återkommande efterfrågat hur kommunen avser 

jobba vidare med FRG. Men inte kommit så långt som ni förstår.......”. 

Möjligen kan det vara så att du blivit felinformerad? 

Med anledning av ovanstående blir min fråga, 

anser kommunstyrelsens ordförande att svaret han gav var korrekt?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 5 § skall sammanträde 

avslutas senast kl. 17.00 
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§ 163 Dnr KS 2022-000316 020 

Fråga av Lena Forsman (KD) om hur många 
kommunikatörer är anställda hos Skellefteå 
kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Lena Forsman (KD) har ställt följande 

fråga till personalnämndens ordförande: 

"Hur många kommunikatörer, eller personer med liknande titlar som 

informatör, pressekreterare, kommunikationsstrateg, 

kommunikationschef, ansvarig för medborgardialog, webbredaktör, pr-

ansvarig, marknadsförare –har Skellefteå kommun anställda?" 

Då personalnämndens ordförande inte är närvarande kan något svar inte 

lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 164 Dnr KS 2022-000318 600 

Fråga av Anette Lindgren (M) om skolresor vid 
exceptionellt väder 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-14. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Lena Forsman (KD) har ställt följande 

fråga till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"I början av april utfärdades en orange vädervarning för 

västerbottenskusten, en situation som vi inte har så ofta. Skolbarnen 

skickades hem mitt på dagen, eller tanken var att de skulle ta sig hem. 

Många av de mindre vägarna, men även större, var inte körbara och det 

var otrolig snörök. Bussar och taxibilar körde fast och kom sig inte fram, 

vilket gjorde att vårdnadshavare fick åka hem från sina arbeten och en 

del fick hämta sina barn och i vissa fall andras barn. En del barn fick 

också gå efter smala vägar i snörök, för att bussen inte kunde köra in till 

deras by, för att ta sig hem.  

Så till mina frågor till för- och grundskolenämndens ordförande, Fredrik 

Stenberg (S): 

 Varför väljer man inte att hålla skolorna stängda en sådan dag? 

 Vem ansvarar för elevernas säkerhet när de blir lämnade att gå 

på livsfarliga vägar?" 

Då för- och grundskolenämndens ordförande inte är närvarande kan 

något svar inte lämnas vid dagens sammanträde. 
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